

Cairo on Thursday 1st Feb 2024

القاهرة في الخميس 1 فبراير 2024

## Jon Rokk Appointed as Managing Director of Egypt Kuwait Holding Company

## جون روك يتولى منصب العضو المنتدب للشركة القابضة المصرية الكويتية

Egypt Kuwait Holding Company has announced the appointment of Jon Rokk as Managing Director, effective February 1, 2024. Rokk has extensive leadership experience spanning a 30-year career, his expertise in entrepreneurship and business development across various environments is exceptional.

اعانت الشركة القابضة المصرية الكويتية عن تولي جون روك منصب العضو المنتدب اعتبارًا من تاريخ 1 فبراير 2024، ويتمتع السيد جون روك بمسيرة مهنية متميزة تمتد على مدار 30 عامًا، حيث شغل جون العديد من المناصب القيادية خلال مسيرته المهنية على مدار 30 عامًا، كما أنه لديه خبرة كبيرة في مجال ريادة وتطوير الأعمال في البيئات المختلفة.

Loay Jassim Al-Kharafi, Chairman of the Board of Directors stated that Rokk was meticulously selected for this role due leading numerous multinational companies in diverse geographical regions including Europe, Middle East and North Africa. Furthermore, he has managed multiple sectors such as oil, gas, petrochemicals, infrastructure, and nuclear, aligning with the business areas of Egypt Kuwait Holding Company's subsidiaries.

وصرح رئيس مجلس الإدارة لؤي جاسم الخرافي أن اختيار جون روك لشغل المنصب تم بعناية، حيث قاد عدد من المؤسسات العالمية في مناطق جغرافية مختلفة في أوروبا والشرق الأوسط وشمال أفريقيا، وأدار قطاعات متعددة مثل النفط والغاز والبتروكيماويات والبنية التحتية والقطاعات النووية والتي يتقابل بعضها مع مجالات أعمال الشركات التابعة للشركة القابضة المصرية الكوبتية.

Prior to joining Egypt Kuwait Holding Company, Rokk served as Chief Operating Officer at South Tees Development Company in the UK, overseeing Europe's largest regeneration project in the energy transition and renewable energy sectors, with investments exceeding £2 billion.

وقبل التحاق جون روك بالشركة القابضة المصرية الكويتية، شغل منصب المدير التنفيذي للعمليات في شركة South Tees منصب المدير التنفيذي المملكة المتحدة، وقاد أكبر مشروع تجديد في قطاعي تحول الطاقة والطاقة المتجددة بأوروبا باستثمارات تجاوزت 2 مليار جنيه إسترليني.

In 2013, **Rokk** moved to the Middle East to become the General Manager at Interserve, a British firm operating in oil, gas, petrochemicals, utilities, engineering, and construction in Qatar, UAE and Oman.

وانتقل جون في عام 2013 إلى منطقة الشرق الأوسط حيث شغل منصب عمل مدير عام شركة Interserve البريطانية، والتي تعمل في قطاعات النفط والغاز والبتروكيماويات والمرافق والهندسة والبناء في كل من دولة قطر والإمارات العربية المتحدة وسلطنة عمان.

Then, in 2019, he assumed the role of President and CEO at Bilfinger Middle East and North Africa, overseeing the company's operations in utilities, oil and gas, petrochemicals, infrastructure, and nuclear sectors.

ثم شغل في عام 2019 منصب الرئيس والمدير التنفيذي لشركة Bilfinger بمنطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا، مسؤولاً عن جميع عمليات الشركة في المنطقة في قطاعات المرافق والنفط والغاز والبتروكيماوبات والبنية التحتية والقطاعات النووية.



Jon's experience includes expertise in integration strategies, analyzing advanced growth methods, and implementing acquisitions in the United Kingdom, China and the Middle East.

Al-Kharafi remarked that this strategic change in management follows the current Managing Director, Sherif El Zayat, expressing his desire to step down for personal reasons. His tenure will conclude on March 31, 2024. Al-Kharafi added we express sincere gratitude for his significant contributions over the years, positively impacting the holding company's business and financial performance. The company's net profit in 2015 was \$36 million, and due to the expansion of the business base, profits continued to rise to a total of \$241 million of net profit in 2022. Despite global market challenges, the company managed to earn net profit of \$137 million in the first nine months of 2023.

Al-Kharafi also expressed his appreciation for the dedication and efforts of the employees of the Holding Company and its subsidiaries, who have played a key role in achieving this remarkable performance.

Egypt Kuwait Holding Company is actively pursuing development opportunities in the region to enhance its foreign currencies earnings as part of a long-term strategy to sustainably increase shareholder returns. The company has invested over \$200 million in capital expenditures to support its expansion plan in 2023, demonstrating confidence in the growth potential of its subsidiaries and associates.

ويتمتع جون بخبرة في استراتيجيات التكامل من خلال دراسة لطرق النمو المبتكرة، بالإضافة لخبرته في تنفيذ عمليات الاستحواذ في المملكة المتحدة والصين والشرق الأوسط.

وعقب لؤي الخرافي أن ذلك التغيير الاستراتيجي في الإدارة يأتي بعد أن أبدى العضو المنتدب الحالي شريف الزيات رغبته مؤخراً في عدم الاستمرار بمنصبة لأسباب شخصية، وبناء لرغبته تم التوافق أن يكون أخر يوم له في منصب العضو المنتدب في تاريخ مجهودات كبيرة خلال السنوات الماضية انعكست بشكل إيجابي على أعمال الشركة القابضة وعلى نتانجها المالية، حيث أن صافي ربح الشركة في عام 2015 كان 36 مليون دولار أمريكي، وبفضل توسيع قاعدة الأعمال استمرت معدلات الربحية في وبفضل توسيع قاعدة الأعمال استمرت معدلات الربحية في عام 2015 وتمكنت الشركة من تحقيق صافي ربح 137 مليون دولار مليون دولار في عام 2022 وتمكنت الشركة من تحقيق صافي ربح 137 مليون دولار خلال الأشهر التسعة الأولى من 2023 على الرغم من التحديات التي تواجهها الأسواق العالمية.

كما أعرب الخرافي عن شكره وتقديره لموظفين الشركة القابضة والشركات التابعة والزميلة على تفانيهم وجهودهم التي كان لها دور رئيسي في تحقيق هذا الأداء المتميز.

وتواصل الشركة القابضة المصرية الكويتية استكشاف فرص النمو في المنطقة لدعم استراتيجيتها في تنمية إيراداتها من العملات الأجنبية، ضمن خطة السعي لزيادة عوائد مساهمين الشركة بطريقة مستدامة، كما قررت الشركة تخصيص أكثر من 200 مليون دولار كنفقات رأسمالية لتمويل التوسعات الاستثمارية خلال عام 2023، مما يؤكد الثقة في إمكانات النمو التي تتمتع بها الشركة القابضة وشركاتها التابعة والزميلة.



## **About Egypt Kuwait Holding**

Founded in 1997, Egypt Kuwait Holding Company is listed on both the Kuwait and Egyptian stock markets (EKHO.CA and EKHOA.CA on the Egyptian Exchange and EKHK.KW on the Boursa Kuwait). Over the past decades, it has emerged as one of the largest, leading, and fastest-growing investment companies in the Middle East. Its diverse portfolio spans five main sectors including fertilizers, petrochemicals, gas distribution and power generation and distribution, upstream gas production as well as insurance and non-banking financial services. EKH strives to continue delivering superior returns to its shareholders on the back of a solid portfolio of integrated investments and the determination of its capable management team.

Omar Nashaat Investor Relations Director Egypt Kuwait Holding onashaat@ekholding.com

## نبذة عن الشركة القابضة المصرية الكويتية

تأسست الشركة القابضة المصرية الكويتية والمقيدة في البورصة المصرية وفى البورصة الكويتية في عام 1997 وعلى مدى العقدين الماضيين، أصبحت الشركة من أكبر الشركات الاستثمارية الرائدة والأسرع نموا في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا، حيث أن لديها محفظة متنوعة من الاستثمارات تغطي خمس قطاعات رئيسية بما في ذلك الأسمدة والبتروكيماويات واستخراج وتوزيع الغاز وتوليد الكهرباء وتوزيعها وأيضا التأمين وخدمات التمويل غير المصرفي. تسعي القابضة المصرية الكويتية الي الاستمرار في تحقيق معدلات مرتفعة للعائد على الاستثمار الي مستثمريها بناء على محفظة استثمارات قوية وفريق إدارة كفء.

عمر نشأت رئيس قطاع علاقات المستثمرين الشركة القابضة المصرية الكويتية onashaat@ekholding.com